
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr LXVIII/10

z LXVIII-mej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 20 lipca 
2010 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,30 a zakończono o godz. 15,40.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
- Sekretarz Miasta                                 - Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                - Beata Szoka
-  Radca Prawny                                   - Dionizy Szwedowski
-  Kier. Ref. Biura Rady                        -Dariusz Sobaszkiewicz

Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z  LXVII-mej sesji Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
      Lubawskim Nr LXVII/293/10 z dnia 28 czerwca 2010 r. w sprawie realizacji wniosku pn. 
      „Dziedzictwo kulinarne Ziemi Nowomiejskiej”.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LV/258/09 Rady Miejskiej w 
     Nowym Mieście Lubawskim z dnia 22 grudnia 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu  
     gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2010 r.
9. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 
    należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Miejskiej 
    Nowe Miasto Lubawskie oraz jej jednostkom podległym, do których nie stosuje się 
    przepisów ustawy -Ordynacja podatkowa a także określenia warunków dopuszczalności 
    pomocy publicznej w przypadkach, w których ulgi stanowić będą pomoc publiczną oraz 
    wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg.
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu działań na rzecz osób starszych
     w Nowym Mieście Lubawskim na lata 2010-2015.
11.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
12. Zakończenie sesji.
                                                                                         
Przebieg posiedzenia:

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  



Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponowała radnego – 
A. Strausa, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego – A. Strausa na sekretarza 
obrad.

Ad. pkt. 3

Rada Miejska nie wprowadziła  zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad .

Ad. pkt. 4
Protokół z LXVII-mej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – H. Mączkowski oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z   LXVII-mej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3  do protokołu.
Rada przyjęła informację.

Ad. pkt. 6
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radny – A. Straus
- jak przedstawia się sytuacja z wykorzystaniem urlopu wypoczynkowego przez p. Burmistrz, 
p. Sekretarz, dyrektorów, kierowników podległych jednostek samorządowych za poprzedni 
rok i za obecny?
- sprzątnięcia krzaków i konarów pod starą drewnianą kładką przy ul. Wodnej. 
Radny – J. Kopiczyński
- wskazał na chaotyczne i niechlujne prowadzenie inwestycji budowy kanalizacji m.inn. 
sypanie ziemi na ogrodzenia, które niszczeją, złą odbudowę zjazdów,
- zgłosił wniosek o zmianę w planie zagospodarowania przestrzennego przy ul. Kornatki dot. 
ostatniego gospodarstwa rolnego po lewej stronie, celem  umożliwienia rozwoju temu 
gospodarstwu . Na terenie leśnym sąsiadującym z przedmiotowym gospodarstwem w planie 
zagospodarowania przestrzennego przewidziane jest osiedle mieszkaniowe.  Plan należy 
skorygować i wprowadzić zapisy umożliwiające rozwój mieszkańcom miasta.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Myślę, że winien wpłynąć do Burmistrza Miasta wniosek zainteresowanych mieszkańców 
tamtej okolicy o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego z uzasadnieniem. Czy 
wniosek w tym zakresie należy do właściwości Rady? 
Radca Prawny – D. Szwedowski
Radny może przekazywać postulaty swoich wyborców, lecz byłby to wniosek do p. Burmistrz 
o przeanalizowanie tej sprawy. Procedura jest bardzo skomplikowana i długotrwała, ale 
możliwa. Po przygotowaniu wniosku przez p. Burmistrz wniosek stałby się wnioskiem do 
Rady.
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Burmistrz – A. Kopiczyńska
Ten wniosek został przyjęty. Na następnym posiedzeniu będzie eksponowany. Jaki jest tryb, 
jakie koszty, jakie terminy i co należy zrobić otrzymacie państwo na piśmie  czy w innej 
formie do rozważenia.
Radny – M. Deja
Nad planem zagospodarowania przestrzennego należy się głębiej zastanowić. Jeżeli teraz 
dokonamy jakiejś zmiany, zrobimy precedens to za chwilę się okaże, że takich koncertów 
życzeń mamy więcej. Czy nie należałoby pójść w kierunku konsultacji społecznej w formie 
ogłoszenia? 
Przewodn. RM – A. Nadolski
Takowe wnioski są składane, ażeby to wprowadzić muszą być konsultacje, czyli zamiar 
zmiany przestrzennego zagospodarowania i wtedy działanie kompleksowe.
Radny – B. Cieplak
Zmiany dot. gospodarki rolnej wiążą się z tym, że jest wprowadzone pojęcie uciążliwości dla 
środowiska. Każdy ma prawo do zabrania głosu w każdej materii. Warunek jest jeden. W 
każdej inwestycji typu gospodarskiego, gdzie wchodzą w grę uciążliwości zapachowe, 
wszelkie uciążliwości muszą się zamknąć w granicach działki. Trudno, żeby to zamknąć np. 
w obrębie 100 m. W zależności, od której strony zawieje tam idzie nieprzyjemny zapach. 
Przykładem jest oczyszczalnia ścieków. Jeżeli przychylimy się do wielu próśb to trzeba wziąć 
pod uwagę, że obok też mieszkają ludzie i to w jakimś sensie ma oddziaływanie, żeby potem 
nie było problemów. Obecnie jest tendencja, że wszyscy chcą  przekwalifikować grunty rolne 
na działki, bo na tym zarabia się straszliwe pieniądze  i zaczyna się problem. 
Radny – J. Oelberg
- wskazał na potrzebę zwrócenia uwagi firmie budującej rondo, aby na ulicach stanowiących 
objazd naprawiali zniszczone krawędzi jezdni, z których materiał przesuwa się na chodnik.

Ad. pkt. 7
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym Mieście  Lubawskim Nr 
LXVII/293/10 z dnia 28 czerwca 2010 r. w sprawie realizacji wniosku pn.  „Dziedzictwo 
kulinarne Ziemi Nowomiejskiej”.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXVIII/294/10 – stanowi zał. nr 4  do protokołu.

Ad. pkt. 8
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji – .
J. Oelberg. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  zmiany uchwały Rady Miejskiej LV/258/09 Rady Miejskiej w  Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 22 grudnia 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na 2010 r.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXVIII/295/10 – stanowi zał. nr 5  do protokołu.

Ad. pkt. 9
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie poprawki przyjęte na 
wspólnym posiedzeniu komisji do § 5 uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i 
trybu udzielania ulg w spłacie  należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 
przypadających Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie oraz jej jednostkom podległym, 
do których nie stosuje się  przepisów ustawy -Ordynacja podatkowa a także określenia 
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warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulgi stanowić będą 
pomoc publiczną oraz  wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg:
Do udzielania ulg w spłacie należności, o których mowa w § 3 i § 4 uprawnieni są:

1) Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego: 

a) w przypadku,  gdy należność  przypadająca Gminie  Miejskiej  Nowe Miasto 
Lubawskie nie przekracza kwoty 5 000,00 zł.,

                   b)  Jeżeli kwota wierzytelności przekracza 5 000,00 zł.  Burmistrz może udzielić

            ulgi w spłacie należności wyłącznie po uzyskaniu pozytywnej opinii    

            właściwej komisji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim,

które Rada przyjęła jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu). 

2)  kierownicy jednostek podległych: 

a) jeżeli  należność  pieniężna  przypadająca  tym  jednostkom,  w  stosunku  do 
których  podejmowana  jest  decyzja,  nie  przekroczy  1 000,00  zł,  z 
zastrzeżeniem lit.b,

którą Rada przyjęła  przy 7 głosach „za”, 6 przeciwnych i 1 wstrzymującym się.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w powyższej sprawie. 
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXVIII/296/10 – stanowi zał. nr  6   do protokołu.

Ad. pkt. 10
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski   odczytał  projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Programu działań na rzecz osób starszych w Nowym Mieście Lubawskim na lata 
2010-2015.
Z kolei – L. Karczyńska – członek zespołu tworzącego program przedstawiła w zarysie 
działania podejmowane na rzecz osób starszych.
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie powyższy 
projekt uchwały.
 Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXVIII/297/10 – stanowi zał. nr  7  do protokołu.

Ad. pkt.11
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:
Radca Prawny – D. Szwedowski
Wniosek radnego Strausa może dot. tylko p. Burmistrz jako organu wykonawczego, bo tylko 
ona jest osobą publiczną, natomiast nie pracowników podległych burmistrzowi.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
- odnośnie kładki dla pieszych na ul. Wodnej otrzymałam informacje od moich służb:
Pochylnia kładki dla pieszych zlokalizowana od strony centrum zabezpieczona jest 
jednostronnie  drzwiami zamykanymi na kłódkę w celu uniknięcia zanieczyszczeń i 
przesiadywania pod nią osób. Przy nikłym stanie wody w rzece Drwęcy istnieje możliwość 
przejścia pomiędzy przypułkami kładki a brzegiem Drwęcy i dostania się pod pochylnię z 
drugiej niebezpiecznej strony. Ja myślę, że to jest kwestia niskiego poziomu wód i w tej 
chwili możliwości dostania się pod kładkę. Natomiast proszę Straż Miejską o częstsze 
penetrowanie tego terenu,
- turystyka kajakowa w sąsiedztwie kładki, sprawa ewentualnego zejścia od strony ul. 
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  Wodnej. Aby tego dokonać należy:
   - opracować dokumentację techniczną,
   -  dokonać uzgodnienia z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej w Gdańsku, który 
       jest zarządca rzeki i właścicielem, a my nie możemy ingerować w nurt rzeki,
   - uzyskać zgodę Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie .Cała Drwęca jest 
      rezerwatem przyrody i jakakolwiek ingerencja wymaga jej opinii,
   - zachowywać się zgodnie z prawem budowlanym, nikt nie namówi mnie na uprawianie 
      samowolki. 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
- podzielam w pełni obawy radnego Oelberga. Stan nawierzchni ul. Mickiewicza 
sprawdzałam  z Naczelnikiem Wydziału Planowania i Inwestycji  przy udziale kierownika 
budowy. W tej chwili nie jest dokładana odpowiednia ilość materiału, ze względu na bardzo 
wysoką temperaturę i duży tonaż przejeżdżających ciężarówek asfalt wypływa na chodnik. 
Przy hali gimnastycznej asfalt około metra przesunięty jest na chodnik.
Kierownik budowy zapewnił, że w najbliższych 3 dniach będzie to sukcesywnie poprawiane. 
- odnośnie zieleni przy „Żabce” została wydana decyzja, która zezwalała na usunięcie tych 
krzewów i żywopłotu. Decyzje wydawał pan radny osobiście i w tej decyzji pisał pan, że 
informację o terminie i miejscu posadzenia drzew i krzewów należy złożyć  w formie 
pisemnego oświadczenia do starosty. Tego ja niestety nie wiem i nie mogę sprawdzić, także 
informacje, myślę od pana, będą najpełniejsze.
Radny – B. Cieplak
Od czasu do czasu przypomnieć jest dobrze, ja wszystkiego też nie muszę pamiętać.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
- p. Burmistrz ma do wykorzystania urlop za 2010 r. cały w liczbie 26 dni. Zgodnie z 
Kodeksem Pracy urlop winien być wykorzystany do 30  marca roku następnego. Urlop za rok 
bieżący p. Burmistrz winna  wykorzystać do końca roku, a jeżeli nie zostanie wykorzystany 
może być wykorzystany do marca przyszłego roku zgodnie z Kodeksem Pracy.
- jeżeli chodzi o mój urlop wiecie państwo, że przepisy się zmieniły. W tej chwili Rada nie 
powołuje sekretarza tylko burmistrz. W sprawie mojego urlopu  właściwą osobą, organem jest 
p. Burmistrz, ale nic nie stoi na przeszkodzie, żeby udzielić państwu tej informacji.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Myślę, że nie mamy nic do ukrycia. Pani sekretarz  w tej chwili jeszcze ma do wykorzystania 
9 dni urlopu zaległego i cały urlop na 2010 r. 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Zgodnie z ustaleniami ustawowymi miałam obowiązek wykorzystać urlop do 30 marca, ale na 
indywidualny wniosek pracownika, po uzyskaniu zgody pracodawcy urlop może być 
przesunięty i wykorzystany w roku kalendarzowym. Wniosek taki do p. Burmistrz złożyłam i 
uzyskałam zgodę na wykorzystanie tego urlopu zaległego do końca sierpnia, a urlop za rok 
2010 postaram się wykorzystać zgodnie z obowiązującymi przepisami.
Radny – A. Straus
Dlatego się pytam, gdyż w poprzedniej kadencji ktoś po prostu za to dostał pieniądze.
Radny – A. Kłosowski
Wyjście z rzeki na grunt tj. piękna rzecz.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Jeżeli mówimy o kompleksowym zagospodarowaniu turystycznym chciałabym zrobić trakt 
do Maszynowa jako ścieżkę edukacyjną. Myślę, że to dałoby się zamknąć w całościowym 
projekcie. Nie tylko chodzi o wejście na ul. Wodnej, ale o cały trakt jako turystyczno-
spacerowy. Nie było konkursów na zagospodarowanie turystyczne a tak małym zakresie jak 
w przypadku Drwęcy. Były tylko ogłaszane konkursy powyżej 20 mln. zł., a my nie 
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mogliśmy przygotować dokumentów na aż tak dużą kwotę. Myślę, że temat jest otwarty i w 
końcu uda nam się to zrealizować.
Radny – B. Cieplak
W dalszym ciągu będę się upierał przy tym, żeby tego brzegu nie zabudowywać. Jest na 
MOSiR wykonana odpowiednia przystań, wystarczy tylko uregulować sprawy przepływu 
wody. Pan dyrektor obiecał, a do dziś nie jest nic w tym temacie zrobione, ale warunki do 
kajaków są,
- zostały wydane pieniądze na boisko „Dąbrówka”. Czy to ma być boisko czy pobojowisko 
uwagi na zniszczoną murawę?
Przewodn. Rady – A. Nadolski
p. dyrektor wyjaśnił, że jest festyn , dni Nowego Miasta, cyrk, a jesienią zabiera się własnymi 
środkami do urządzenia tego boiska.
Radny – B. Cieplak
Ja tego nie kwestionuję, tylko jeżeli z tego zrobi się beton, to trzeba uprawić i wydać 
pieniądze. To zdecydujmy się albo wydawajmy pieniądze, bo będzie cyrk, będzie jeszcze nie 
jeden festyn albo dajmy sobie spokój i nie nazywajmy tego boiskiem i nie płaćmy na to 
pieniędzy.
Radny – M. Deja
Nie może być tak, że jesienią dyrektor zabierze się za renowację tej płyty. To są stracone 
pieniądze, bo niedawno płyta była robiona.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
To właśnie na wniosek radnych były pewne działania robione żeby przystosować wszystkie 
boiska, żeby były na 1 cm. podkoszone i przygotowane na spełnienie tylko tego, a nie innego 
wymogu. Jeżeli państwo postanowicie, że p. dyrektor na państwa wniosek nie musi 
utrzymywać, kosić to chwała Wam za to.
Przewodn. Rady – A. Nadolski
To będzie też niedobrze, bo będą mówić ci sami, że bałagan jest.
Radny – M. Deja
Skoro na wniosek radnych p. dyrektor robił boisko, to na czyj wniosek zrobił z tego park 
festynowy?
Przewodn. Rady – A. Nadolski
Boisko jak sami państwo mówicie zostało nie tak  wykonane i w związku z tym o tym była 
mowa, że na dni Nowego Miasta  będą organizowane festyn i estrada i do tego jeszcze cyrk i 
Dzień Dziecka.
Radny – M. Deja
Jeżeli to boisko zostało źle wykonane, my w luźnej rozmowie tak stwierdziliśmy nie znając 
się na tym i z tym się zgodzę, to w takim razie czy wykonawca tego źle wykonanego boiska 
jakieś konsekwencje poniósł czy my wyrzuciliśmy pieniądze?
Przewodn. Rady – A. Nadolski
Proponuje konkretne zapytanie do dyr. MOSiRu, żeby rozstrzygnął to, gdyż to się ciągnie od 
wielu miesięcy. Myślę, że Rada ma prawo zobowiązać p. Burmistrz, żeby dyrektor w sposób 
jasny, czytelny wyjaśnił jakie to były koszty i co zostało zrobione, a co nie.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Czy ja mam rozumieć, że to pytanie padło w ramach interpelacji i wniosków  na początku 
sesji, bo w tej chwili mamy odpowiedzi na interpelacje i wnioski. Nam się ten temat zrodził 
na koniec sesji.
Przewodn. Rady – A. Nadolski
Zgadza się p. Burmistrz czasami pewne rzeczy wyskakują na koniec czy w trakcie sesji. Może 
to nie jest istotne. Jest problem i ewentualnie prosiłbym, żeby uszanować wolę radnych.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska

6



Sprecyzujmy tę interpelację. Czy ona ma brzmieć tak:  Czy prawidłowo zostało wykonane 
boisko? Czy ono ma brzmieć: Czy „Dąbrówka” będzie przeznaczona także na inne cele niż 
treningowe?
Radny – M. Deja
Bardzo dobre pytania pani zadała. Jedno i drugie jest moim zdaniem istotne. Na początku 
przyjrzyjmy się temu czy to boisko zostało wykonane tak jak powinno, czy pieniądze zostały 
wydane tak jak powinny. A drugi osobny temat, tutaj jestem wdzięczny p. Burmistrz że to tak 
sformułowała, czy robimy z tego boisko czy plac festynowy, gdyż jestem też zdania, że 
gdzieś takie miejsce powinno się znajdować. Nie wyobrażam sobie, żeby na Rynku tego 
rodzaju impreza się odbywała. Jeżeli  postawimy, że to będzie plac festynowy, to będzie plac 
festynowy. Jeżeli zrobimy z tego boisko, to nie można co roku imprez organizować.
Radny – R. Koszewski
Są komisje przy Radzie , mogą odbyć wizję.
Przewodn. Rady – A. Nadolski
Proponuję, żeby Komisja Oświaty zajęła się tym problemem przed następną sesją.
Radny – B. Cieplak
p. Przewodniczący obiecał, ze pójdziemy na wizję lokalna do Fabryki Mebli.
Przewodn. Rady – A. Nadolski
Panie radny, ja byłem gotów to zrealizować, ale później jakaś sprawa wyskoczyła, jakaś 
uroczystość czy części radnych nie było. Potraktujmy zbliżający się sierpień, że może się coś 
wydarzyć i  będziemy się spotykać, ale tą wizję na koniec sierpnia można przyjąć.
Radny – B. Cieplak
Zawsze.                                                                                                                  

Ad. pkt. 12
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –
A. Nadolski zamknął obrady LXVIII-mej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej
Adam Straus                                                                                Andrzej Nadolski 
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